

## Rencontres méthodes et recherche

## Methods and research meetings



Les Rencontres méthodes et recherche proposent une série de séminaires organisés conjointement par la faculté des sciences sociales et politiques (SSP) et par le Centre de compétences suisse en sciences sociales (FORS).

Les Rencontres offrent un espace de discussion et de présentations centrées principalement sur des recherches thématiques – quantitatives ou qualitatives – abordant des questions méthodologiques particulières et/ou innovantes.

Les Rencontres sont ouvertes à toutes personnes intéressées aux méthodes de recherche en sociologie, psychologie, économie, sciences politiques, etc. Aucune inscription n'est nécessaire. Venez avec votre repas si vous le souhaitez !

The Methods and research meetings are a joint seminar series organized by the Faculty of Social and Political Sciences (SSP) and the Swiss Centre of Expertise in the Social Sciences (FORS).

The meetings are a discussion platform where talks cover substantive research raising interesting methodological questions (quantitative or qualitative), research focusing on methodological issues, or discussions on new methodological approaches.

The meetings are open for everyone interested in research methods (sociology, psychology, economics, political science etc.). No need to enrol. Bring your lunch if you like !

Pour en savoir plus: / For more information, please visit:

[www2.unil.ch/fors/rencontres.html](http://www2.unil.ch/fors/rencontres.html)

*Unil*

UNIL | Université de Lausanne



**UNIL** | Université de Lausanne

**Rencontres  
méthodes  
et recherche**

# Programme

**Methods  
and research  
meetings**

Mardi / Tuesday / 12:15 - 13:30  
Université de Lausanne / Géopolis / 5799

## 2013

**01.10.2013**

Analyser de grands corpus de controverses sur le web: le cas de l'identité nationale en France

**Pascal Marchand,  
Université de Toulouse**

**05.11.2013**

The Day Reconstruction Method: Linking time-use with emotional well-being

**Michael Ingenhaag,  
IEMS, HEC, UNIL**

**03.12.2013**

Principes et analyses du signal électroencéphalographique (EEG): les relations entre les changements des rythmes corticaux et les comportements perceptivo-moteurs

**Jérôme Barral,  
SSP, UNIL**

## 2014

**28.01.2014**

Sensitive Questions in Online Surveys: An Experimental Comparison of the RRT and the Crosswise Model

**Ben Jann, UNIBE**

**25.02.2014**

Utiliser des méthodes mixtes dans la recherche par étude de cas

**Isabel Valarino,  
SSP, UNIL**

**25.03.2014**

Mixed methods in action: best and worst practices

**Jörg Stolz,  
FTSR, UNIL**

**29.04.2014**

Obtaining Party Positions on Immigration: Comparing Different Methods

**Didier Ruedin, UNINE**

**27.05.2014**

Multiple Imputation of Missing Values: Why, how and the Do's and Don'ts

**Michael Ochsner,  
FORS**

→ **Organisateurs / Organisers:** Jacques-Antoine.Gauthier@unil.ch, Eva.Green@unil.ch, Oliver.Lipps@fors.unil.ch, Caroline.Vandenplas@unil.ch, Caroline.Roberts@unil.ch

Pour en savoir plus: / For more information, please visit:  
[www2.unil.ch/fors/rencontres.html](http://www2.unil.ch/fors/rencontres.html)

 **FORS**  
swiss foundation for research  
in social sciences

  
**UNIL** | Université de Lausanne